
Protokół Nr II
z II Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia  6 grudnia 2006r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący  Rady  –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 13 00, witając przybyłych radnych i gości .
W obradach uczestniczył  wójt  -   p.Bernard Stein,  sekretarz  –  p.  Anna Fabrowska, 

skarbnik – p. Barbara Olejnik., radca prawny – p. Andrzej Domański oraz przewodnicząca 
Gminnej Komisji wyborczej p. Zofia Gorzelak.
Na stan 15 radnych obecnych było 15, w związku z tym obrady były prawomocne.  Lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodnicząca  Gminnej  Komisji   p.  Zofia  Gorzelak  wręczyła  Wójtowi  p.  Bernardowi 
zaświadczenie o wyborze na Wójta.

Wójt przed objęciem obowiązków złożył ślubowanie wobec rady gminy: „Obejmując urząd 
wójta  gminy,  uroczyście  ślubuję,  że  dochowam wierności  prawu,  a  powierzony mi  urząd 
sprawować będę tylko dla dobra publicznego i  pomyślności  mieszkańców gminy.  Tak mi 
dopomóż Bóg”.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 

Wójt  p. Bernard Stein zgłosił  wniosek, aby do porządku obrad po punkcie 3 wprowadzić 
punkt  kolejny  o  treści:  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  odwołania  p.  Barbary 
Olejnik z funkcji Skarbnika Gminy Kluki.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez Wójta.
Za wprowadzeniem zgłoszonego wniosku do porządku obrad głosowało 11 radnych, 3 było 
przeciw, 1 wstrzymał się od głosu.
Przewodniczący  wyjaśnił  również,  iż   w  punkcie  9  zostanie  podjęta  uchwała  w sprawie 
zamiany  działki  gruntu  stanowiącej  własność  Gminy Kluki  na  działki  gruntu  stanowiące 
własność osoby fizycznej.
Więcej uwag do porządku obrad nie było.
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po wprowadzeniu powyższych wniosków:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Kluki.
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na terenie Gminy Kluki.
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od posiadania psów 

na terenie Gminy Kluki.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 

transportowych na terenie Gminy Kluki.
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości  i  zasad wypłaty diet oraz zwrotu 

kosztów podróży radnym Rady Gminy.
9. Podjęcie innych niezbędnych uchwał:

-  w sprawie zamiany działki  gruntu stanowiącej  własność  Gminy Kluki  na działki 
gruntu stanowiące własność osoby fizycznej.

10. Interpelacje i wolne wnioski.
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11. Sprawy różne.
12. Zakończenie obrad.

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący  powiedział,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do  wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad. Uwag do protokołu nie było. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 - Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Kluki.
Przewodniczący Rady powiedział, iż na jego ręce wpłynęło pismo od Wójta Gminy 

Kluki, w sprawie odwołania Skarbnika Gminy p. Barbary Olejnik. Przewodniczący odczytał 
zgłoszony wniosek, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Przewodniczący spytał „Kto jest za odwołaniem Skarbnika Gminy?”
Za odwołaniem głosowało 11 radnych, 4 było przeciw.
Radni stwierdzili ten fakt w uchwale, którą odczytał Przewodniczący.

Uchwała Nr 6/II/06
Rady Gminy Kluki
z dnia   06 grudnia 2006r.

w sprawie odwołania Skarbnika Gminy.
Uchwała stanowi załącznik nr 3  do protokołu.

Punkt  5 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  
nieruchomości na terenie Gminy Kluki.

Przewodniczący  Rady  odczytał   pisma  skierowane  do  Rady,  w  sprawie  zwolnień 
podatkowych:

1) ZUWiK w Woli Krzysztoporskiej – załącznik nr 4 do protokołu.
2) Gospodarstwo  Mieszkaniowe  Zasobu  Własności  Rolnej  Skarbu  Państwa 

w Ksawerowie – załącznik nr 5 do protokołu.
3) Komenda Wojewódzka Policji w Łodzi  - załącznik nr 6 do protokołu.

Następnie przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów –  p. Zofia Dyła – odczytała protokół 
Komisji, na spotkaniu której  rozpatrywane były propozycje stawek podatkowych. Komisja 
zaopiniowała pozytywnie przedstawione propozycje stawek.
Następnie  radni  kolejno  omawiali  proponowane  stawki  i  głosowali  nad  ich  przyjęciem. 
Przewodniczący Rady jednocześnie informował, jaka stawka obowiązywała w 2006r. i jaka 
jest maksymalna:
Od gruntów:

1)  od  1m2 powierzchni  gruntów  związanych  z  prowadzeniem  działalności 
gospodarczej, bez  względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 
propozycja 0,65 zł  - jednomyślnie; 

2) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – za 
stawką w wysokości  3,61 zł głosowali wszyscy radni;                          

3)  pozostałych,  w  tym  zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności 
pożytku   publicznego  przez  organizacje  pożytku  publicznego  –  za  propozycją  0,14  zł 
głosowali wszyscy radni.
           Od budynków lub ich części:

1) od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków mieszkalnych lub ich części – zgłoszono 
propozycję -  0,45 zł – „za” głosowali wszyscy radni; 

2)  od  1  m2 powierzchni  użytkowej  budynków  lub  ich  części  związanych  z 
prowadzeniem  działalności  gospodarczej  z  wyjątkiem  budynków  służących 
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magazynowaniu nawozów sztucznych, środków ochrony roślin i pasz oraz od budynków 
mieszkalnych  lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej –  za 
stawką w wysokości 14,70 zł głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu.;

Wszystkie pozostałe wysokości stawek zostały również przyjęte jednomyślnie:
3) od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków lub ich części związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej polegającej na magazynowaniu nawozów sztucznych, środków 
ochrony roślin i pasz – 13,00 zł ;
4)  od  1  m2  powierzchni  użytkowej  budynków lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie 
działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu  kwalifikowanym  materiałem  siewnym 
- 8,10 zł;
5) od 1 m2 powierzchni zajętych na prowadzenie działalności  gospodarczej  w zakresie 
udzielania świadczeń zdrowotnych - 3,58 zł;     
6) od 1 m2 powierzchni użytkowej pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych 
na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje 
pożytku publicznego -  5,80 zł; 

     a) od komórek - 2,86 zł  od 1m2  powierzchni użytkowej,             
     b) od garaży    - 2,86 zł  od 1m2  powierzchni użytkowej;     
7) od budowli 2% ich wartości określonej na podstawie art.4 ust.1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych.
Następnie  radni  stwierdzili,  iż  wyrażają  zgodę  na  zastosowanie  zwolnień  podatkowych, 

o które wnoszą w swych pismach zainteresowani.
Radca prawny p. Domański – poinformował radnych, iż zwolnienia, których może dokonać 
Rada w uchwale ustalającej stawki podatku mogą mieć charakter tylko przedmiotowy, nie 
podmiotowy.
Wójt – p. Stein zaproponował zapis brzmiący:
            „ Zwalnia się z podatku od nieruchomości w 2007 roku:
1) budynki lub ich części i grunty służące działalności w zakresie kultury fizycznej, sportu, 

oświaty oraz ochronie przeciwpożarowej z wyjątkiem tych, w których prowadzona jest 
działalność gospodarcza;

2) budynki lub ich części i grunty służące administracji związanej z zapewnieniem porządku 
publicznego;

3) stacje i sieci wodociągowe położone na terenie Gminy Kluki;
4) budowle:

a) służące do odprowadzania i oczyszczania ścieków,
b) związane z kanalizacją deszczową”.

Innych propozycji nie było.
Za przyjęciem treści powyższego zapisu głosowali wszyscy radni jednomyślnie.
Następnie  odbyło  się  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  całej  uchwały  uwzględniającej 
poszczególne stawki oraz zakres zwolnień. Za przyjęciem głosowali  wszyscy radni

Uchwała Nr 7/II/06
Rady Gminy Kluki
z dnia   06 grudnia 2006r.

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 7  do protokołu.

Punkt 6  -  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od posiadania  
psów na terenie Gminy Kluki.
Przewodniczący odczytał  projekt uchwały.
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Ustawowa stawka podatku od pierwszego psa wynosi –  53,69 zł, w ubiegłym roku było - 25 
zł, proponowana stawka na 2007r. – również 25 zł.
Od drugiego i następnego  psa – ustawowo – 53,69 zł, było 20 zł, proponowane – 20 zł.
Za przyjęciem proponowanych stawek głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 8/II/06
Rady Gminy Kluki
z dnia   06 grudnia 2006r.

w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  posiadania  
psów na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt 7  -  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości  stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Gminy Kluki.

Radni  zaproponowali,  aby  pozostawić  stawki  na  poziomie  ubiegłego  roku.  Za 
pozostawieniem stawek na poziomie ubiegłego roku głosowali  wszyscy radni.            
Przewodniczący Rady – odczytał projekt uchwały z  propozycjami stawek na 2007r. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 9/II/06
Rady Gminy Kluki
z dnia   06 grudnia 2006r.

w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 
transportowych na terenie Gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Punkt 8 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet oraz zwrotu  
kosztów podróży radnym Rady Gminy.
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały:
1) Przewodniczący Rady Gminy poprzedniej kadencji otrzymywał dietę w wysokości 1000 

zł.
Za pozostawieniem diety w tej wysokości głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu.
2) Wiceprzewodniczący Rady Gminy poprzedniej kadencji otrzymywał dietę  w wysokości 

400 zł miesięcznie.
Radna I. Lewińska zaproponowała  kwotę 500 zł.
Innych propozycji nie było. Za uchwaleniem diety dla wiceprzewodniczącego  w wysokości 
500 zł głosowało 11 radnych, wstrzymało się od głosu 4.
3) Przewodniczący Komisji Rady Gminy oraz członkowie dwóch komisji  - było 250 zł.

Radny  C.  Zochniak  zaproponował  stawkę  -  350  zł  dla  Przewodniczącego  komisji, 
natomiast dla radnego będącego członkiem dwóch komisji stawkę w wysokości 400 zł.

Radny J. Konieczny powiedział, aby zostawić, jak było, tzn. 250 zł.
Radny powiedział, że „my tu pracujemy przede wszystkim społecznie, nie nastawiamy się na 

zysk wielki, tylko pracujemy  społecznie dla ludzi.”
Innych uwag i wniosków nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie pierwszy wniosek zgłoszony przez radnego 

C. Zochniaka.
„Za” głosowało 12 radnych, a 3 było przeciw. W związku z przyjęciem pierwszego wniosku, 

drugi stał się bezprzedmiotowy.
4) Radni nie będący członkami komisji –  było 150 zł. Przewodniczący powiedział, iż na ten 
moment nie ma takiej sytuacji, ponieważ wszyscy radni są członkami komisji, jednak gdyby 
zaszła taka konieczność projekt uchwały  przewiduje taką ewentualność.
Radna I. Lewińska zaproponowała dietę w wysokości 250 zł.
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„Za” głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu, 1 był przeciw. 250 zł;
5) Pozostali radni –było 200 zł.

Radny J. Konieczny zaproponował – 200 zł,
Radna I. Lewińska – 300 zł,
Radny Cz. Siewiera – 250 zł.

Za pierwszym wnioskiem głosował – 1 radny, 14 było przeciw.
Za drugim wnioskiem  głosowało – 14 radnych, 1 był przeciw.
Następnie przewodniczący odczytał treść całej uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 10/II/06
Rady Gminy Kluki
z dnia   06 grudnia 2006r.

w sprawie ustalenia wysokości i  zasad wypłaty diet oraz zwrotu  
kosztów podróży radnym Rady Gminy.

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Punkt 9 - Podjęcie innych niezbędnych uchwał:
-  w sprawie  zamiany  działki  gruntu  stanowiącej  własność  Gminy  Kluki  na działki  

gruntu stanowiące własność osoby fizycznej.
Wójt  –  p.  B.  Stein powiedział,  iż  zamiana  dotyczy  paska  gruntu  wzdłuż  ulicy 

Szkolnej,  należącego do prywatnego właściciela .  Droga jest bardzo wąska, w trakcie jej 
budowy  trochę  zahaczyliśmy  o  grunt  prywatny.  W  celu  uregulowania  stanu  prawnego, 
a jednocześnie poszerzenia pasa drogowego zasadnym byłaby zamiana, na wydzielony pasek 
gruntu wzdłuż działki szkolnej. Właścicielka gruntu wyraża zgodę na taką zamianę.
Radny J. Dymiński spytał czy właścicielka nie wyraziłaby zgody na sprzedaż całej działki?
Wójt odpowiedział, że nie.
Więcej pytań nie było.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 11/II/06
Rady Gminy Kluki
z dnia   06 grudnia 2006r.

w sprawie  zamiany działki  gruntu stanowiącej  własność  Gminy  
Kluki na działki gruntu stanowiące własność osoby fizycznej 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Punkt  10 i 11 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.
Przewodniczący  Rady  odczytał  pismo  z  Miejskiego  Zakładu  Komunikacji 

w Bełchatowie w sprawie dofinansowania wozokilometru przez Gminę Kluki. Pismo stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu.
Wójt p. B. Stein – zaproponował, aby sprawą ta zajęła się Komisja Infrastruktury.
Radny J. Konieczny zgłosił, iż dzieci z Kluk skarżą się, ze autobus szkolny ich nie zabiera.
Wójt odpowiedział, iż Kluki nie są objęte dowozem, jeżeli  w autobusie są wolne miejsca to 
kierowca zabierał.
Zgodnie  z  ustawą  obowiązek  dowozu  ciąży  na  gminie,  kiedy  odległość  w  przypadku 
podstawówki przekracza 3 km a w przypadku dzieci powyżej klasy 4 - 4 km. Nie mamy 
delegacji prawnej do uruchomienia takiego kursu. 
Pan Konieczny powiedział, iż jeżeli autobus jedzie np. od Żaru niepełny, to mógłby zabrać.
Wójt  odpowiedział,  iż  będzie rozmawiał z kierowcami, aby zatrzymywali  się w Klukach, 
jeżeli będą wolne miejsca.
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Radca prawny p. A. Domański – uzupełnił informację z poprzedniej sesji, iż niezłożenie 
oświadczenia majątkowego przez radnego, w związku z art. 190 ust.1a  ustawy Ordynacja 
wyborcza skutkuje wygaśnięciem mandatu radnego z mocy prawa.

Następnie Przewodniczący Rady  odczytał i wręczył radnym listy gratulacyjne od posłanki 
H. Molki.

Wójt p. B. Stein – poinformował,  iż od poniedziałku zaczną się  wybory sołtysów. Wójt 
poprosił, aby radni wzięli udział w zebraniach w swoich miejscowościach.
Wójt podziękował p. Skarbnik za dotychczasową współpracę.
Skarbnik  p.  B.  Olejnik również  złożyła  podziękowania,  powiedziała,  iż  w  swoich 
działaniach zawsze kierowała się dobrem publicznym, strzegła tych pieniędzy, wykonywała 
swoją funkcję, tak jak potrafiła najlepiej. 
Przewodniczący Rady – również w imieniu Rady podziękował p. Skarbnik.
Radny J. Konieczny zwrócił się do radnych, że młodzi radni, którzy nie znają pani Skarbnik, 
jak działała dla dobra społecznego, tak łatwo podnieśli rękę za odwołaniem.
Radny Cz. Siewiera zgłosił, aby uczynić wszystko, żeby przy modernizacji drogi Nr 8 były 
lewoskręty: Osina, Polgrunt, Żar, Kaszewice, na działki i Podwódka.
Wójt powiedział,  iż  decyzja  środowiskowa musi  być  wydana,  ponieważ nie  ma  żadnych 
czynników,  które  uniemożliwiałyby  jej  wydanie,  natomiast  jest  to  pierwszy krok  działań 
Generalnej  Dyrekcji.  Jest  możliwość  odwołania  się  od  decyzji,  sprawy  wykupu 
poszczególnych fragmentów gruntów, natomiast to co wykazano w raporcie oddziaływania na 
środowisko, to stanu bezpieczeństwa nie pogorszy, tylko polepszy.
Radny H. Kęsy zgłosił,  że zastrzeżenia można wpisać do tej pierwszej  decyzji,  żeby oni 
wiedzieli, że pewne rzeczy w projekcie muszą uwzględnić.
Radny J. Mielczarek – zaproponował, aby wykonać witacze z herbem Gminy Kluki przy 8.
Radny J. Dymiński  - spytał, czy Komisja Infrastruktury będzie potrzebna do końca roku, do 
zaopiniowania jakiś prac, ponieważ plan pracy Komisji poprzedniej  kadencji skończył się. 
Jeśli  Wójt  ma  jakieś  pieniądze  i  chciałby  ukierunkować  jakąś  robotę  i  chciałby  opinii 
Komisji, to wówczas Komisja zbierze się i objedzie. 
Wójt odpowiedział, iż jeśli będzie coś potrzebne to zawiadomi telefonicznie.
Radna Z. Dyła zgłosiła, aby wykonać oświetlenie ulicy Szkolnej.
Wójt  odpowiedział,  iż  będzie  oświetlony  plac  przed  szkołą  lampami  umieszczonymi  na 
szkole, z czujnikami ruchowymi, natomiast oświetlenie ul. Szkolnej, jest to słuszna uwaga. 
Radna  I.  Lewińska zgłosiła  wniosek  o  uzupełnienie  oświetlenia  w  punktach  ciemnych 
w Kaszewicach.
Wójt powiedział, iż wie o które punkty chodzi.

Następnie radni zastanawiali się nad godziną rozpoczęcia sesji. 
Wójt powiedział, aby to nie byłą zbyt późna godzina, ponieważ często są potrzebne materiały 
z Urzędu, ze szkół i najlepiej aby sesje odbywały się w godzinach pracy Urzędu.
Radni zdecydowali, aby pozostała godzina 13.
Więcej uwag nie było.
Punkt 12 - Zakończenie obrad.
O godzinie 1430 przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie  i zakończył obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady
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